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Eskoriatzan,  bi   mila  eta  hamabiko
ekainaren  21ean,  arratsaldeko  seiak  eta
erdietan,  Udaletxeko  Osoko  Bilkuren  aretoan,
Beinat Herce Leceta alkate jauna buru dela eta
goian  aipatutakoak  bertan  direla  bildu  da
Udalbatzarra,   Ohiko  bilkuran,  gai-zerrendan
zehaztutako gaiei buruz hitz egiteko. Ez da etorri
Petralanda jauna.

En Eskoriatza, siendo las dieciocho  horas  y
treinta minutos del  día     veintiuno de junio
de 2012,    en el Salón de Plenos de la Casa
de Consistorial quedó constituido el Pleno de
la Corporación en sesión  ordinaria bajo la
Presidencia del Señor Alcalde-  Presidente D.
Beinat Herce Leceta ,con la asistencia de los
señores que arriba se expresan para tratar
de los asuntos reseñados dentro del Orden
del Día.  No asiste el Sr. Petralanda.



1. AURREKO BILKURETAKO AKTAK ONARTZEA.

Ondorengo egunetan egindako osoko bilkuretako aktak onartu dira: 2012/03/15 eta 2012/05/17

2.- ALKATEAREN ADIERAZPENAK.     

2.1- Hartutako erabakien gaineko informazioa.

2012ko ekainaren 15era arte Alkateak hartutako erabakien berri eman eta horien laburpenen kopia banatu
da.

Ondorengo erabakien gaineko berri zehatza eman da:

ALKATEAREN ERABAKIA

ZENBAKIA:  B12/0469

DATA:   2012/06/01

GAIA:  -Kreditu aldaketa.transferentzia.zkia: 9

ESPEDIENTEA:  2012KKRT0004

INTERESDUNA:    

Gastuen  aurrekontu  partiden  arteko  transferentzien  bidez  egin  beharreko  kreditu  aldaketarako
espedientea aztertu dugu, hain zuzen,9 zenbakiarekin identifikatua eta Udal honen aurtengo aurrekontuari
eragiten diona.

Idazkari-Kontuhartzaileak idatzitako txostenaren arabera, aipatutako espedientea aplikagarria
zaion  araudiari  egokitzen  zaiola  ikusi  dugu  eta,  zehazkiago,  Toki   Erakundeen  Aurrekontuei  buruzko
abenduaren 19ko 21/2003 Foru Arauak 29. artikuluan ezarritako beharkizunei egokitzen zaiola

Arestian aipatutako Foru Arauak 29.  artikuluaren 3 eta 4.  apartatuetan ematen dizkidaten
eskumenez baliatuz, hau

EBATZI DUT"

Lehenik.- Proposamenean zerrendatzen diren gastuen aurrekontu partiden arteko transferentzia bidez egin
beharreko  kreditu  aldaketarako  espedientea  onestea,  Udal  honen  aurrekontuari  dagokiona,  kapitulukako
ondoko laburpenaren arabera:

Transferitutako kredituak biltzen dituzten gastuak (bajak)



Kapitulua Izena Hasierako
kreditua

Gutxipena Amaierako
kreditua

1
2

3
4
6
7
8
9

Pertsonalaren gastuak
Ondare arruntak eta zerbitzuak 
erostea
Gastu finantzarioak
Transferentzia arruntak
Inbertsio errealak
Kapital transferentziak
Aktibo finantzarioak
Pasibo finantzarioak

1.532.121,11

2.540.938,83
50.506,00

541.403,16
770.872,68
161.554,17

436,00
240.070,00

14.297,60

10.777,00

1.517.823,51

2.530.161,83
50.506,00

541.403,16
770.872,68
161.554,17

436,00
240.070,00

GUZTIRA ... 5.837.901,95 24.374,60 5.812.827,35

Gehitutako kredituak biltzen dituzten gastuak (altak)

Kapitulua Izena Hasierako
kreditua

Gehikuntza Amaierako
kreditua

1
2

3
4
6
7
8
9

Pertsonalaren gastuak
Ondare arruntak eta zerbitzuak 
erostea
Gastu finantzarioak
Transferentzia arruntak
Inbertsio errealak
Kapital transferentziak
Aktibo finantzarioak
Pasibo finantzarioak

1.517.823,51

2.530.161,83
50.506,00

541.403,16
770.872,68
161.554,17

436,00
240.070,00

14.077,00

580,00
10.417,60

1.517.823,51

2.544.238,83
50.506,00

541.983,16
781.290,28
161.554,17

436,00
240.070,00

GUZTIRA ...
5.812.827,35 25.074,60 5.837.901,95

Bigarren.- Egintza hau bestelako tramiterik gabe irmo eta betebeharrekoa denez gero, bidezkoa da
onetsitako  kreditu  aldaketa  Fondoen  Kontuhartzailetza  Zerbitzuek  kontabilitatean  berehalako  ondorioekin
isladatzea, Udalbatzarrari egiten duen lehen bilkuran egintza honen berri ematea eragotzi gabe.

Eskoriatza, 2012ko ekainaren 1ean.

ALKATEAK

ALKATEAREN ERABAKIA

ZENBAKIA:   B12/00504

DATA:   2012/06/13

GAIA:   KREDITU HABILITAZIO ESPEDIENTEA ONARTZEA

ESPEDIENTEA: 2012ko aurrekontuari egindako 10. kreditu aldaketa



INTERESDUNA:   

Idazkari-kontuhartzaileak 2012ko aurrekontuari egindako 10. kreditu aldaketaren onarpen espedientea idatzi
du (Kreditu Habilitazio motakoa).

Espedientea osatzen duten dokumentuak ikusi eta egokiak iritzita, Alkate naizen honek honako hau

ERABAKI  DUT

1.-. Kreditu-Habilitazio espedientea onartzea (2012ko aurrekontuari egindako 10. kreditu aldaketa), sarrera
finalisten diru-bilketaren ondorioz sortutakoa. Guztira, 33.381,39 €.

Eskoriatzan, 2012ko ekainaren 13an.

ALKATEA,

3.- GAI ZERRENDAN HAINBAT GAI SARTZEA BERRESTEA.

Aho batez erabaki da gai zerrendan honako gai hauek sartzea: 

1. EAEtik  kanpoko  espetxetan  dauden  presoen  senideei  eta  EAEtik  kanpoko  epaitegietara
auzipetu bezala joan behar diren eskoriatzarrei garraiorako diru laguntza indibidualak emateko
oinarriak hasiera batean onartzea.

2. Herriko jai eguna 2013rako proposatzea.

4.- EAEtik kanpoko espetxetan dauden presoen senideei eta EAEtik kanpoko epaitegietara auzipetu
bezala  joan  behar  diren  eskoriatzarrei  garraiorako  diru  laguntza  indibidualak  emateko  oinarriak
hasiera batean onartzea.

Gizarte  Ongizateko  Batzorde  Informatiboak  egindako  proposamena  ikusita,  Merino  jaunak  eta  Cantero
jaunak  aurka  bozkatuta,  eta  bertaratutako  gainerako  udalbatzarkideek  alde,  Udalbatzarrak,  aho  batez,
honako hau ERABAKI DU: 

LEHENENGOA: EAEtik kanpoko espetxetan dauden presoen senideei eta EAEtik kanpoko epaitegietara
auzipetu  bezala  joan behar diren eskoriatzarrei  garraiorako diru laguntza indibidualak emateko oinarriak
onartzea.

BIGARRENA: Oinarri  horiek  jendaurrean  jartzea  30  lanegunez  iragarkia  Gipuzkoako  Aldizkari  Ofizialean
argitaratzen denetik kontatzen hasita, nahi duenak oinarriak aztertu eta, hala iritziz gero, erreklamazioak jarri
edo iradokizunak egin ditzan.

HIRUGARRENA: Iradokizunik edo erreklamaziorik ez balego, OINARRI horiek behin betiko onartutzat joko
dira bestelako erabakirik hartu beharrik gabe.

LAUGARRENA: OINARRI  horiek  onartu  ondoren,  bertan  araututako  prozedura  gauzatu  ahal  izateko
beharrezko erabakiak hartzeko ahalmena ematea Alkate jaunari.

5.- HAUR ESKOLAKO UDAL ZERBITZUA (0-3 URTE, LEHEN HEZKUNTZAKO LEHENENGO ZIKLOA)
KUDEATZEKO  KONTRATUA.     INDARREAN  DAGOEN  KONTRATUA  BERTAN  BEHERA  LAGATZEA  



ALDE  BIEK  ADOS  JARRITA,  ETA  ZERBITZUA  ESLEITZEKO  PROZEDURA  DEITZEKO  ETA
BALDINTZA ADMINISTRATIBOEN ETA TEKNIKOEN AGIRIA ONARTZEKO ERABAKI PROPOSAMENA.

2008ko azaroaren 26an egindako Udalbatzarraren erabakiz ARIZMENDI KOOP. E. enpresari esleitu zitzaion
Haur Eskolako Udal Zerbitzua (0-3 urte, lehen hezkuntzako lehenengo zikloa) kudeatzeko kontratua. 

Baldintza  administratiboen  agiriaren  arabera,  kontratuaren  hasierako  iraupena  2009ko  azaroaren  30era
artekoa zen, luzatu zitekeena alde biek berariaz ados jarriz gero; hala ere, iraupen osoa, luzapenak barne,
ezin zitekeen lau urtetik gorakoa izan.

Horretarako hartutako erabakien arabera, kontratuak hainbat luzapen izan ditu, eta azkenaren indarraldia
datorren azaroaren 30ean amaitzen da.

Datorren abuztuaren 31n kontratua deuseztatzea eskatu du enpresa esleipendunak. 

Kontuan  izanik  ikasturtea  irailaren  1ean hasten  dela,  zerbitzuaren  interesentzako  egokiagoa  ikusten  da
kontratuaren indarraldia ikasturtearen hasierakoarekin bat etortzea.

Halaber,  zerbitzua  prozedura  irekiaz  berriz  emateko  esleipena  arautuko  duten  baldintza  ekonomiko-
administratiboak eta baldintza teknikoak idatzi dira. 

Kultura batzorde informatzaileak egindako proposamenaren berri izanda bozketa egin da, eta bertaratutako
udalbatzarkide guztien aldeko botoekin, Udalbatzarrak honako hau ERABAKI DU: 

Lehenengoa.-     2008ko  azaroaren  26an  Udalbatzarrak  erabakitakoaren  arabera  ARIZMENDI  KOOP.  E.
enpresari esleitutako Haur Eskolako Udal Zerbitzua (0-3 urte, lehen hezkuntzako lehenengo zikloa) kudeatzeko
kontratua indargabetzea 2012ko abuztuaren 31n, Sektore Publikoko Kontratuen Legeko 262. artikuluari buruz
206.c) artikuluan aurreikusitako arrazoiaren babesean.

Bigarrena.- Haur  Eskolako  (0-3  urte)  Udal  Zerbitzuaren  kudeaketa  esleitzeko  prozedura  irekia  deitzea.
Zerbitzua arautzen duen erregelamenduaren arabera egin beharko da kudeaketa.

Hirugarrena.- 4.620,22 euroko gastua baimentzea 0405.227.421.00.17 partidaren kontura, 2012ko irailaren
1a 2012ko abenduaren 31 eperako lizitazio aurrekontuari dagokiona. 

Laugarrena.- Zerbitzu publikoaren tarifak onartzea. Tarifa horiek baimendutako prezio izaera izango dute.

6.- HERRIKO JAI EGUNA 2013RAKO PROPOSATZEA.

Aho batez erabaki da 2013rako HERRIKO JAI eguna ekainaren 29an izateko proposatzea.

7.- EZKER ANITZA-IUK AURKEZTUTAKO MOZIOA IRAKASKUNTZAREN KALITATEARI BURUZ.

Merino jaunak ondoren osorik transkribatzen den mozioaren xedapena irakurri du:

ESKORIATZAKO EZKERRA UDAL TALDEAREN MOZIOA, IRAKASKUNTZAREN KALITATEARI BURUZKOA.

Eskoriatzako  Ezkerrakoak  (EAN-IU)  kezkaturik  gaude  José  Ignacio  Wert  hezkuntza-ministroak  hezkuntza
arloan ezarri nahi dituen murrizketa-neurrien aurrean.

Izan ere, neurri horiek zera eragingo baitute:

 Gelako ikasleria % 20 igotzea.



 Irakasleriari ordu lektibo gehiago ezartzea eta lehenengo 10 egunetan bajak ez estaltzea.

 Etenda uztea Batxilergoaren hiru ereduetatik gutxienez bi eskaintza derrigortasuna.

Esaten  digutenez  neurri  hauek  derrigor  bete  beharrekoak  dira,  Euskal  Autonomia  Erkidegoak  dituen
eskumenen gainetik igaro eta gero. Gure iritziz neurri hauek Eskola Publikoari zuzenean eragingo diete eta
hezkuntza  kalitatearen  aurkakoak  dira,  gisa  horretan  argi  geratzen  delarik  hezkuntzaren  garrantziaren
inguruan entzuten diren diskurtsoak. Ikasleriak, familiak eta oro har gizarteak jasango ditu neurri hauen
ondorioak.  Hots,  zerbitzu  publikoaren  kontra  doaz,  alde  batera  utzita,  jakina,  aukera-berdintasun  eta
zuzentasun printzipioak. Egoera honen aurrean Eskoriatzako Ezkerrak (EAN-IU) Udalbatzari proposatzen dio
har ditzan ondoko 

AKORDIOAK:

1.-  Eskoriatzako udalak  erabat  errefusatzen ditu  Hezkuntza  Ministroak ezarri  asmo dituen murrizketak,
besteak beste, Eskola Publikoaren kalitatea zuzenean erasotzen duelako, horrek zuzentasunaren haustura,
aukera-berdintasuna kendu eta atzera itzultzea suposatzen dutelako. 

2.-  Eskoriatzako udalak euskal hezkuntzaren administrazioa eskatzen dio murrizketa horiek galaraztearren
eman beharreko urratsak eman ditzan.

3.- Eskoriatzako udalak gonbita egiten du hezkuntza esparruko mobilizazioetan esku hartzeko. 

4.-  Erabaki  hauen  berri  ematea  Hezkuntza,  Kultura  eta  Kirola  Ministerioari,  baita  Eusko  Jaurlaritzaren
Hezkuntza kontseilariari eta BAIKARA elkarteari ere (Gipuzkoako Ikasleen Gurasoen Federazioa).

Madinabeitia  eta  Akizu  jaunen  abstentzioarekin,  eta  bertaratutako  gainontzeko  udalbatzarkideek  alde
bozkatuta, Udalbatzarrak mozioa onartu du.

8.- EKAINAREN 28A LGTBI HARROTASUNAREN NAZIOARTEKO EGUNA DELA-ETA, EZKER ANITZA-
IUK AURKEZTUTAKO MOZIOA. 

Merino jaunak ondoren osorik transkribatzen den mozioaren xedapena irakurri du:

MOZIOA: EKAINAK 28, LGTBI HARROTASUNAREN NAZIOARTEKO EGUNA

Indarrean  dauden  legeen  babesean,  Ezker  Anitza-Izquierda  Unida  udal  taldeak,  ekainaren  28a  LGTBI
harrotasunaren  nazioarteko  eguna  dela-eta,  ondorengo  mozioa  aurkezten  du  Udalbatzarrean
eztabaidatzeko:

ARRAZOIEN AZALPENA

1968ko ekainaren 28an hainbat matxinada izan ziren Stonewallen (AEB) LGTB pertsonek herrialde horretan
pairatzen zuten kriminalizazioa salatzeko. 

Ordutik,  egun  hori  oraindik  pankartetan  jasotzen  diren,  eta  erakundeek  politiketan  bihurtu  ez  dituzten,
errebindikazioekin  ospatzen  da.  Horrela,  gizarte  erakundeek,  egun  honetan  urtero  egiten  duten  bezala,
“LGTB harrotasun eguna” deiturikoa ospatzen dute, eta bertan biltzen dituzte beraien indarrak kasu askotan
erakunde  publikoek  jaramonik  egiten  ez  dieten  aldarrikapenen  inguruan.  “Desberdintzat”  jotako  sexu
adierazpenenganako fobiak, desagertu beharrean, oraindik ere bere horretan diraute ikasgeletan, etxeetan,
aisialdi eta lan zentroetan, eta baita administrazio eta zerbitzu publikoetan ere. Are gehiago krisi ekonomiko
garaietan, pertsona guztien eskubideak, eta bereziki, gizartean laidoztatuenenak, kolokan jartzen direnean



uneoro.  Berriz  ere,  ekainaren  28  honetan,  beharrezkoa  da  berariaz  babesa  ematea  LGTBI  jendearen
eskaerei eta beharrei.

Beharrezkoa da gizarte borrokan dabiltzan gizarte aktore guztiei esker ona adieraztea, beraiek izan baitira
orain LGTB pertsonek zenbait eskubide onartuta izatearen arduradun nagusiak, eta baita pertsona horien
berdintasunaren eta benetako askatasunaren aldeko borroka kolektiboan konpromisoa izan nahi duten udal
eta autonomia erkidego mailako ekimenak izatearenak ere.

Sexu bereko pertsonen arteko ezkontzari buruz Kode Zibila aldatu bada ere, edo “genero identitate legea”
deiturikoaren  bezalako legeak onartu  badira  ere,  oraindik  bide handia  gelditzen  da egiteko,  eta  horrela
erakusten  dute  mugimendu  sozialek  kalean  egiten  dituzten  borroken  bidez.  Horregatik  guztiorregatik,
ondorengo erabakiak hartzea proposatzen zaizkio Udalbatzarrari:

ERABAKIAK

1• Homofobiaren, lesbofobiaren, bifobiaren eta transfobiaren aurkako berariazko salaketa egitea, eta gizarte
gaitz hori errotik kentzeko martxan jartzeko konpromiso zehatza adieraztea.
2• Nortasun transexual eta intersexualak gaixotsun bezala ez hartzeko eskatzea gobernuari, pertsona horien
sexu eta osasun eskubideak kaltetu gabe.
3• 1953ko Konkordatoa eta Batikanoarekin 1979an sinatutako hitzarmenak indarrik gabe uztearen eta erlijioa
ikasgaia eskoletatik kanpo uztearen alde egitea.
4•  Murrizketa  sozialen  aurkako  konpromisoa  adieraztea,  bereziki,  VIHari  aurrea  hartzeko  eta
tramamenturako murrizketen aurka, eta batez ere, migranteei dagokionez. Ondorioz, horrek osasun publikoa
benetan defenditzera garamatza eta baita osasun publikoaren unibertsalizazioaren alde egitera ere. 
•  Hezkuntza publikoa, laikoa, kalitatezkoa eta dibertsitatea kontuan izango duena defenditzea, gutxieneko
baldintza moduan, demokrazia eta tolerantzia baloreak nagusi izango diren hezkuntza espazioa sortzeko.
• Eskuratutako eskumenen arabera, lanaren behin-behinekotasunaren aurkako –bereziki, gazteenei eragiten
dienaren aurkako- borrokan lagundu. Lan prekarietateak (malgutasuna, kontratu ezak...) galerazi egiten du
bereizkeriagatiko erasoak antzematea eta salatzea.
• Legalki aurreikusitako bideak erabilita politika publikoen bidez aktiboki laguntzea familia aniztasunaren alde
egiten;  familia  homoparentalek jasan dezaketen edozein  bereizkeriaren,  sinbolikoa zein  materiala,  aurka
eginez. Horrek, berarekin dakar sexu bereko pertsonen arteko ezkontzari buruz kode zibila aldatzeko Partido
Popularraren gobernuak ezarritako konstituzio-kontrakotasun errekurtsoa berariaz salatzea.
•  LGTBI elkartegintza modu aktiboan bultzatzea, bereziki,  gazteen artean, eta baita beraien eskaerei eta
proposamenei benetan eta aktiboki erantzutea. 

Mozio hau honako leku hauetara bidaliko da:
- Osasun, Gizarte Zerbitzuak eta Berdintasun Ministeriora
- Gizarte Politika eta Berdintasun Sailari
- Herriko eta autonomia erkidegoko LGTBI elkarteei
Juan Luis Merino Sanabria
Ezker Anitza-IU



Madinabeitia  eta  Akizu  jaunen  abstentzioarekin,  eta  bertaratutako  gainontzeko  udalbatzarkideek  alde
bozkatuta, Udalbatzarrak mozioa onartu du.

Ondoren, Urrutia jaunak esandakoa transkribatzen da, 2011ko urriaren 19an egindako osoko bilkuran berak
horrela egitea eskatu zuelako:

Nik alde bozkatuko dut, alde bozkatuko dut horren aldeko uste sendoa dudalako eta legebiltzarreko gehien-
goak ere horrela uste duelako, eta gero azalduko dut hori. Alde bozkatuko dut argi eta garbi dagoelako hiritar
guztiek eta homosexual, bisexual eta transexualek legearen aurrean berdinak izateko eskubidea dutela, eta,
gainera, eztabaidaezina da hori. Eta, hain zuzen ere, eztabaidaezintasun horrengatik, lapurtutako haurrei bu-
ruz bere garaian PSOEk aurkeztu zuen mozioa zela-eta eman nuen argudio bera emango dut. Momentu ho-
rretan Jose Luisek oso gaizki hartu zuen eta galdetu zidan ea zertan ez nengoen ados. Ez zuen galdetu ni
guztiarekin  ados ote nengoen. Gertatzen dena da gai  horri  buruz orain  dela gutxi  Eusko Legebiltzarrak
erakunde adierazpena egin duela, eta nik bat egiten dudala horrekin ia mozio honen bezalakoa delako, eta
PP-k berak ere sinatu zuelako, nahiz eta zuk hor esaten duzun bezala, konstituzio-kontrakotasun errekur-
tsoa aurkeztu. Nik, hausnarketa modura bakarrik, gauza bat esan gura dut: erakunde adierazpenen bat bal-
din badago, ez dakit zer punturaino merezi duen mozioak aurkeztea. Ematen du ez dakit zein kausako txa-
peldun agertu gura dela, baina, niri nahikoa eztabaidaezina iruditzen zait erakunde adierazpenen bat dagoe-
nean, eta atzerakoienek ere, hau da, PPkoek, sinatu dutenean Eusko Legebiltzarrean. Orduan, goragoko
erakundeak kontuan hartu gabe mozioak aurkeztea bidezkoa da, baina, ez dakit zenbateraino egokia irudi-
tzen zaidan. Eta gero, argudioen zatia eta xedapen zatia irakurtzen dituzu, eta xedapen zatian ematen du
Ezker Batuaren programaren laburpena egiten dela, bakarrik errepublika aipatzea falta izan zaizue. Hau da,
erakunde adierazpenarekin bat datozen 3 edo 4 puntu daude, eta gero, guztia pixka bat nahasia dago. Nire -
tzat, mozio honetan, eta inpresio bera izan nuen atez atekoari eta parte hartzeari buruz aurkeztutako mo-
zioan, argudio zatia eta xedapen zatia ez dira guztiz ondo lotzen. Orduan, ez dakit zein edo noizko konkor-
datuaren gaia alde batera utzita ez duelako gaiarekin zerikusirik, uste dut 43koa izatez 79ko hitzarmenak in -
dargabetu zuela; eta hor lerratu zareten edo ez kontuan izan gabe, uste dut garrantzitsuagoa dela nire ustez
mozioak duen arrazoia, hau da, hiritarrik ez baztertzea -kasu honetan, sexu kontuengatik-.
 

9.- GALDE-ESKEAK.

9.1.- Zenbat diru kostatu zaion Udalari herrian antolatutako hainbat ekitaldik.

Merino jaunak galdetu du zenbat diru kostatu zaizkion Udalari Mundumira, Ferixie, Errekan Gora eta abarren
moduko ekitaldiek.

Honako eztabaida hau izan da:

Alkate jauna: aurrekontuan daude, nahiz eta aurreikuspena bakarrik izan.

Sr. Merino jauna: aurrekontuan egongo dira, baina, nik uste dut aurrekontuan ez direla sartzen brigadako
langileen orduak, eszenarioak.... diru gehiago eskatzen duten gastu pila bat. Adibidez, jakin daiteke Mundu-
mirako benetako gastua?

Alkate jauna: gura baduzu kalkulatuko dugu.

Merino jauna: Ferixari dagokionez, gauza bera.

Alkate jauna: Ferixarako uste dut diru laguntza bat ematen dela. Ez du kosturik guretzako.

Merino jauna: eta brigadako langileek ez dituzte orduak sartzen hortan laguntzeko.

Alkate jauna: bai, baina, brigadako kostua ez da aldatzen.

Merino jauna: jakina! Ez da aldatzen. Baina, hirugarren batentzako lanak egiten ari dira, kasu honetan, Ariz-
mendirako. Ez dira ari lanean errepideko zuloak betetzen.



Alkate jauna: nik uste dut Eskoriatzako Udalak ez diola ukatu inori brigadako langileen laguntza. 

Merino jauna: nik ez dut esaten laguntza ukatu behar denik edo ez. Nik esaten dut hori gastu bezala kontatu
beharko litzatekeela. 

Alkate jauna: baina, zer da proposatzen duzuna?

Merino jauna: benetako kostua jakitea. Diru laguntzaz gain, Ferixaren kasuan edo Mundumirarenean, bene-
tako gastua, baita brigadako langileen kostua ere. 

Madinabeitia jaunak uste du gehiago zehaztu beharko lukeela bere eskaria, bere ustez, beharbada ezine-
zkoa izan daitekeelako kontzeptu guztiak kalkulatzea. Kalkulatzea gura duen gastuko kontzeptuak zehaztea
proposatu dio.

Merino jaunak berriz dio berak eskatzen duena oso sinplea dela, eta honakoa esan du: eskatzen dudana da
Mundumira hartzea eta ikustea zenbat eman den eta zenbat ordu egin dituen lan horretan brigadak.

Urrutia jauna: nik galdera hori egin nuen Mundumirari buruz, eta Beñatek eranzun zidan 7.000 € inguru zire-
la. Nik uste dut Juan Luisek eskatzen duena informazioa dela, eta horren atzetik hausnarketa bat dagoela
pertsonal gaietan dagoen politika guztiaren inguruan, eta zehazki, brigadaren osagarriak murrizteari buru-
zkoan. Zenbat kostatzen da hori? Niri ere informazio interesgarria iruditzen zait, batez ere, zenbait gaiei bu-
ruz hitz egiteko pertsonal batzordean.

Informazio hori eskatzeko arrazoietaz galdetu du Alkateak.

Merino jauna: nire gogoeta da. Agintaldiaren lehen urtea bete dugu, eta ferixa asko, Mundumira asko, jai
asko eta errepide gutxi konponduta, enplegu plan gutxi...

Alkateak erantzun dio Enplegu Planari buruzko laguntzak Debagoieneko Mankomunitateak kudeatu behar
dituela.

Merinok behin eta berriz dio bere ustez azken urtean kulturan gauza asko egin direla, baina, beste guztian
gutxi, eta lehentasunak erabaki beharko liratekeela, eta horrekin ez duela esan nahi jairik ez dela egon be -
har.

Alkate jaunak galdetu dio Mundumirako edo Ferixako benetako kostuaz gain beste zerbaiten kostua kalkula-
tzerik gura duen, esate baterako, pleno bat egitearena.

Merino eta Urrutia jaunak kexatu egin dira Alkateak egindako komentario horrengatik.

Urrutia jauna: nik ulertu dezaket Iñakik esaten duena, baina, Juan Luisek eskatzen duena ez da hain zeha-
tza. Mundumirak zenbat kostatu duen jakin gura du, zenbateko laguntza eman zaion Ferixari... baina, ez al -
deratu kostu hori pleno bat egitearenarekin. Pleno bat egitea Mundumirarekin alderatzen baldin baduzu, ba,
beharbada, batzuk soberan gaude hemen.

Alkateak esaten du ez gaizki ulertzeko berak esandakoa; berak zer eskatzen den jakitea gura duela: Mundu-
miraren kostua kalkulatzea, Ferixarena... beste zerbaitena?

Merino jauna: eta Errekan Gorarena...

Erantzuten zaio azken hori oraindik ez dela egin, eta dagoen bakarra aurreikuspen bat dela.

Akizu jaunak uste du informazio hori bidezkoa izango zela aurrekontuan jasotakoa baino gehiago gastatu
izan balitz, egindako gastua aurrekontuan jasotakoarekin bat baldin badator ez duela kalkulu horiek egiteko
arrazoirik ikusten, kalkulu horiek nolabait eginda egongo zirelako aurrekontuak egiterakoan.

Urrutia jauna: aurrekontua ez badugu gainditu horrelakorik eskatzeko arrazoirik ez dagoela esatea, tira! Ho-
rrekin saihesten ari zara norbaitek kritika zaitzan, eta ez da hori. Adibidez, nik uste dut, gaur egungo egoera
kontuan izanik, osoko bilkura batean edozeinek kritika dezakeela 1.000 euro gastatzen direla zerbaitetan.
Edo, beharbada, egungo egoerarengatik eta jendearen “tristurarengatik” gehiago gastatu beharko litzatekee-
la pentsa daiteke. Aurrekontuak ez gainditzeak ez du esan nahi ezin denik kritika politikorik egin. 



Alkateak erantzun du zein ekintza kalkulatu behar diren zehazteko non jarri behar den abiapuntua jakitea
gura duela berak, abiapuntua “brigadak parte hartzen duen ekintzak” izan behar diren edo “kultur ekintzak”.

Merino jaunak berriz ere dio berak eskatzen duena ekintza horien gastu erreala jakitea dela, eta ez dela ari
esaten ez direnik egin behar.

Iregui andreak jakinarazi du beste ekintza bat ere egin dela, eta Udalak plaka bat emanda lagundu duela;
hain zuzen ere, ekintza hori Jubilatuen Etxearen 25. urteurreneko ospakizuna izan da, eta brigadak, Tele-
skok... ere parte hartu dute.

Merino jauna: ekintza horren kostua ere kalkulatu beharko zen. Jendea oso pozik dago kalea ez delako as-
faltatzen, batez ere, autoak konpontzeko lantegiak daude pozik. Nire hitzekin adierazi nahi nuen hainbesteko
jarduerarekin zenbait ekintza eta zenbait gastu lehenetsi beharko liratekeela, eta uste dut kale nagusia asfal-
tatzeko eskaria badagoela eta inork ez diola kasurik egiten. Gutxi gorabehera, 99.000 euroko kostua du eta
erantzuna izaten da ez dagoela dirurik. Ondo, nahi dugunerako badago dirurik eta nahi ez dugunerako ez
dago. Hori da egiten dudan kritika.

Eztabaidak antzeko arrazoiekin jarraitu du eta Alkateak amaitutzat jo du esanez eskatzen dena kalkulatu dai -
tekeela eta kultura batzordera eraman daitekeen gogoeta dela.

9.2. Jasotako erantzunen aurrean esker ona.

Merino jaunak eskerrak eman dizkio Alkateari bere garaian egindako galderei idatziz erantzutearren.

9.3.- “Atez atekoari” buruz Bilduk aurkeztutako mozioa eztabaidatu zen bilkurara ez etorri izanaren
arrazoiak adieraztea.

Merino jauna: aipatu gura dudan beste kontu bat da azkenengo osoko bilkuran eztabaidatu zen zerbait, neu
bertan ez izan arren lan kontuengatik. Iritsi zaizkigun zurrumurruek diote IU ez zela bertan izan baietz ez bo -
zkatu behar ez izateko. Ezker Anitza hemen da gaur, eta orduan ahal izan balu, baietz bozkatuko zukeen.
Konbentzituta gaude gaur egungo sistemarik onena dela ahalik eta gehien birziklatzeko, eta horrela erraus-
gailurik egin ez dadin. Eta konbentzituta gaude, eta, gutxienez, 2002tik daramagu gai honekin. Orduan, ba,
arrazoi horrengatik ez ginela etorri esan duenari, ba, pixka bat, isilarazteko. 

9.4.- Bertan behera lagatako eraikinak Intxaurtxuetan.

Urrutia jauna: Eskoriatzako sarreran, Intxaurtxuetan, egitura eginda besterik ez duten eraikinei buruz zer
asmo dagoen jakin gurako nuke. Zeren eta, oker ez banago, aurreko agintaldian, eta guztiok alde bozkatuta,
eraikitzaileari gutxienez fatxadak amaitzeko eskatzeko erabakia hartu zen. Eta han, ez fatxadarik, ez inolako
mugimendurik; eta hura penagarri dago. Eraikin horiei buruz zer asmo dagoen jakin gurako nuke.

Alkate jauna: Ondo esan duzun bezala, hura penagarri dago, eta urtarrila aldera, urte hasieran, Promociones
Eskoriatzako ordezkariekin bilera egin genuen eta fatxadena ez ezik urbanizazioarena ere mahaigaineratu
genien, urbanizazioak ere ezin duelako jarraitu dagoen moduan, eta gaia mahai gainean jarri bezain pronto
beraiek beraien arazo ekonomikoak atera zituzten. Esan zuten beraien egoera ekonomikoa ez dela oso ona,
eta hainbat aukera aztertzen ari zirela urbanizazio obrak amaitzeko finantziazioa lortzeko. Alternatiba bat az-
tertzeko gelditu ziren eta ez dakigu egin ahal izango den edo ez. Gaia ez daukagu ahaztuta, sarrera hori
egunero ikusten dugulako, eta horretan dihardugu. Aurreko agintaldian ikusi zenez, gaia ez da erraza...

9.5.- Autopistako neurri zuzentzaileak eta neurri konpentsatzaileak.

Urrutia jauna: garai batean, hemen “neurri konpentsatzaileak” esamoldea oso esamolde ezaguna zen, “to-
tem” bat bezala zen. Autopista amaitu zen, administrazioak aldatu ziren eta, zer dakigu neurri konpentsatzai-
leei buruz? Hemen plan batzuk zeuden, bere garaian Aldundian aurkeztu zirenak, autopistaren inguruko au-
zoetarako,  Intxaurtxuetarako,  San  Pedrorako,  Santa  Anarako,  Apotzagarako,  elizaeetarako.  Esaten  zen
%10a izango zela kulturarako. Nik gogoratzen dut Aldundia beste kolore batekoa zenean asko hitz egiten
zela eta modu ikaragarrian eskatzen zela; eta, orain, alabaina, hori guztiori isilik dago. Nik dakidala, nahiz
eta batzorde guztietara etorri ez, gutxienez, paper guztiak irakurtzen ditut, eta ez dakigu ezer autopistari bu-
ruz, neurri konpentsatzaileei buruz, hau da, zer dago horri buruz? Nola dago gai hori?
  
Alkate jauna: uste dut, ziur asko, neurri konpentsatzaileen gainean zuk nik baino gehiago jakingo duzula,
baina, uste dut neurri konpentsatzaileak jasotzen zituen dokumentu hau ez zuela onartu Bidegik. Baina, uste



dut nirekin bat etorriko zarela neurri konpentsatzaileak baino lehenago neurri zuzentzaileak egin behar direla
esaterakoan, izan ere, orduan Bidegiko gerentea zenak autopista ireki zuen, baina, Eskoriatzako bazter asko
hala-moduz utzi zituen. Urtebete daramagu Bidegirekin eta egungo Aldundiarekin lanean, egiteke gelditu zi-
ren neurri zuzentzaileak egin daitezen gutxienez. Elkarrizketetan aurrera egin dugu, Maringo neurri zuzen-
tzaileen proiektua eginda dago eta espero dugu hil honen amaierako beste auzoetako proiektuak ere eginda
egotea. Uztailaren 4an bilera dugu Bidegirekin proiektu hori nola egin aztertzeko. Horregatik, neurri zuzen-
tzaileak bide onetik doaz; konpentsatzaileei dagokionez, jakin badakigu gaur egun Bidegik 900 milioi euro-
tako zorra duela, eta badakigu zergatik. Horregatik, uste dugu ez dela gauza handirik izango neurri konpen-
tsatzaileentzako, baina, Eskoriatzako herriaren eskaria denez, eta horren jakitun gara, neurri zuzentzaileak
amaitutakoan konpentsatzaileak eskatuko ditugu, baina, ez dakit, ba, egoerak neurri konpentsatzaile asko
jasotzerik ahalbidetuko duen. 

Madinabeitia jaunak jakinarazi du otsailean gaia aztertzeko bilera monografiko baterako deia egin zela.

Urrutia jauna: Beñat, autopistari buruz nik zuk baino gehiago jakiteak ez du zutaz ezer onik esaten. Berdin
zati neurri zuzentzaileak izan hala konpentsatzaileak. Gai horri buruz, edo beste edozeini buruz, urtebete
pasa ondoren, nik zuk baino gehiago baldin badakit, barkatuko didazu, baina ez du zure alde ezer onik es -
aten. Eta, hemen ez gara batere itsuak, eta ikusten dugu ondo babestuta zaudela bai etxetik eta bai kanpo-
tik. Alkate batek zinegotzi bati esatea neurri konpentsatzaileei edo neurri zuzentzaileei buruz berak baino ge-
hiago jakingo duela, zure aurka doa, gutxi esaten du zure alde. Eta ondo dago honelakoak esatea: urtebete
pasa da, lanean jarraitzen dugu, aztertzen ari gara; baina, beste batzuei ez zaie urtebeteko eperik ematen.
Eta diru bilketa arazoak ez dira Martin Garitano diputatu den garaikoak, diru bilketa arazoak lehenagokoak
dira, eta diru bilketako urte txarrenak, oker ez banago, 2009an izan ziren. Eta hemen batzuk badakigu zer
esaten zen eta zer eskatzen zen. Batzuk badakigu. Ez dakit zer nolako zorrak utzi dituela Bidegik... hor in-
bertsio batzuk daude eginda, bakoitza bere planarekin, eta ez naiz sartuko Larraitz Ugartek egiten duen de -
magogia horretan, behar beste denbora izango dugulako horretaz hitz egiteko. Non daude Santa Anari buruz
ez dakit zer aparkalekuri buruz, auzo bakoitzari buruz egin ziren plan guzti haiek? Non daude? Esan da
otsailean hitz egin zela luze eta zabal batzorde batean. Ondo, batzordeak ere baziren aldiro-aldiro aurreko
agintaldian. Hemen, batzuek beraien poltsikoak bete dituztenean, ez dakigu ezer autopistari buruz. Eta tre-
naren gainean, badago zertaz hitz egin. Zeren eta dirudienez, trena ez da Eskoriatzatik pasatzen. 

Alkate jauna: uste dut erantzun dizudala, eta ez da otsailean bilera egin zenik. Aldundikoak eta Bidegikoak
askotan etorri dira hona, kaltetuekin egon gara bertatik bertara ikusten neurri zuzentzaile guztiak. Neurri zu-
zentzaileak lortzea ez da gutxi, lehenago Bidegin zeudenak ezetz esan zutelako, eta, orain, gaia berriz ere
hartu eta horietako bakoitzari baiezko edo ezezko erantzutea lortu dugulako. Eta uste dut ONBIDEko bazki -
deek Bidegik izandako jarrera aldaketaz informatu ahal izango dizutela. Gero, pare bat gauza zuzendu nahi
dizkizut. Nik ez dut esan neurri zuzentzaileei buruz nik baino gehiago jakingo duzunik, esan dizut beharbada
jakingo duzula. Beharbada, zuk gehiago jakingo duzu neurri konpentsatzaileei buruz, baina, neurri zuzen-
tzaileak zeintzuk diren ondo dakit, eta horientzako proiektuak egiten ari dira. Eta gero, ez dut esan neurri ko -
npentsatzaileak ez direla iritsiko diru bilketa jaitsi delako; esan dut Bidegik 900 milioi euroko zorra duela -eta
zor hori handitzeko arriskuarekin-, bere garaian egin ziren planen aurreikuspenak ez direlako ari betetzen.
Eragin handia izan du autopista kudeatzeko esleipena duen enpresak ordainketak egiteko duen moduan, eta
gogoratzen dut, bere garaian esan nuelako, berreskuratzen ez diren inbertsioak ez direla inbertsio, gastuak
direla. Uste dut bide onetik goazela. Ez da bide erraza milaka eskaera daudelako eta denbora asko luzatzen
ari den proiektua delako. Ez dut ulertzen ere aurreko agintaldiko Bidegik autopista zabaltzea bazterrak utzi
zituen moduan utzita eta gainera, neurri konpentsatzaileen gainean horiek zer diren galdetuz. Gero, kontuan
izan behar da Aldundi berriak Bidegiren kudeaketa hartu duenerako eta egunean jarri, denbora behar izan
duela. Bai, gaia luze doa, baina, badoa pixkanaka-pixkanaka.

Urrutia jauna (Merino eta Cantero jaunei zuzenduz): zuek bazenuten bilera horren eta esan berri duen beste
gestioen berri?

Biek erantzun dute hortik zehar entzuten dena dakitela.

Urrutia jauna: hemen horrelako asko gertatzen da. Kaltetuekin egon ginen, ez dakit norekin egon ginen...
baina, zinegotziekin oso gutxi  egoten zarete. Eta ez du balio esaterik Alkatetzako ateak irekita daudela:
Alkatetzako atea zabalik egongo da zinegotziak sartzeko, baina, baita Alkatea ateratzeko ere. Ez? Garai
batean herriaren kontuak ziren, herriaren proiektuak, eta orain, badirudi gobernu taldearenak direla, denak
tribu berekoak baitira. Hori ematen du, Juan Luisek esan baitu hortik entzuten duena, hori da tristea! Nik ere
esan dezakedan gauza da gutxi dela dakidana. Eta dakidan apurra hortik zehar entzun dudalako da. Horre-
gatik esan dizut lehen gai honetan edo beste batean nik zuk baino gehiago baldin badakit, zerbait ez doala
batere ondo.



Alkate jauna: informazioa eman da, eta berriz esango dut, informazioa eskatzen baduzue, emango zaizue.

Madinabeitia jauna: nik dakidana, hirigintza batzordean jakin dut, eta jaso dudan informazioa nahikoa izan
da. Informazioa badago eta eman da, ez esan informaziorik ez dagoenik ez zaretelako etortzen batzordera
ezin duzuenean. 

Urrutia jauna: informazioa egongo da, ez dut esaten ezetz. Baina, eman, ez da hainbeste ematen. Areago,
paper pila bat irakurtzen denbora gehiegi pasatzeko ohitura txarra dut. Eta lehen, hirigintza batzordetik txos-
tenak ere jasotzen genituen; eta denbora asko da txostenik jasotzen ez dugula. Baina, hori ez da larria, larria
da kultura batzordeko txostenik ez dudala ikusi Udal honetan daramatzadan 5 urtetan. Eta uste dut horiek
ere bidali beharko zirela deialdiarekin batera, batzordetara ez garenez beti etortzen ezin izaten dugulako, ez
dugu informaziorik izaten, eta informazio hori jasoko bagenu, beharbada ez genuke horrelako gauzarik gal-
detu behar izango osoko bilkuran, eta galdetzekotan, beharbada beste modu batera galdetuko genuke.  

Alkateak erantzun dio autopistarekin lotuta ez dagoela inolako txostenik, erabakirik ere ez dagoelako; oso
gai zaila dela Eskoriatzako tartea ez delako erraza eta gaia asko luzatzen ari delako. Nabarmendu du orain-
dik gaia gestionatzen ari direla, zaila delako, eta zerbait dagoenean eramango dutela hirigintza batzordera
“elizate eta azpiegitura azpibatzordearen” bidez.

Madinabeitia jaunak Urrutia jaunari esan dio informaziorik ez zaiola ematen esateko ez jartzeko aitzaki beza-
la ezin duela hirigintza batzordera joan, jo behar duen lekura joz gero, nahiz eta beste momentu batean izan,
emango zaiola informazio hori.

Urrutia jaunak erantzun dio aitzaki handia gobernu taldearena dela, gobernu taldeari informazioa eskatzen
dion bakoitzean erantzuna honakoa izaten dela “ez zara batzordera etorri”.

Hitzarekin jarraituz, honako hau esan du: azken 5 urteetan udal honetan ez dakigu ezer AHTri buruz. Ez
dakigu arazoak berberak diren edo ez. Uste dut azken 5 urteetan izan garela hirigintza batzordeetan eta
beste batzorde pila batean ere; eta hala ere, ez dakigu ezer, ematen du trena ez dela Eskoriatzatik pasa -
tzen. Eta AHTri buruz, zer informazio dago? Nola doa kontua? Ez dakigu ezer. 

Madinabeitia jaunak erantzun dio galdera hori hirigintza batzordean egiteko, eta dagoen informazio guztia
emango zaiola.

Urrutia jaunak: gaur bi gauzez konturatu naiz: lehenengoa, osoko bilkura eta Mundumira gauza bera direla;
eta bigarrena, ezin dela galderarik egin osoko bilkuran aurrez batzorde informatzailean egin ez bada. Ondo-
rio oso tristeak dira.

Madinabeitia jauna: uste dut kontua itxuragabetzen ari zarela eta interpretazio guztiz okerra egin duzula. 

9.6.- “Aholku batzordea” sortzeko proposamena. 

Merino jauna: 

Aitorrek esandako gauza askorekin ia ados nago, baina, planteamendu positiboa egin behar dut. Planteatu
behar dut gobernu taldearen eta oposizioaren artean hilero bilduko litzatekeen aholku batzorde moduko bat
sortzea, udalerria gainditzen dituzten gaiak aztertzeko, esate baterako, azpiegiturak. Hilean behin bildu eta
alkateak horrelako gaiei buruz informatzeko egutegi bat finkatzea proposatzen dut.  

Alkateak adierazi du ados dagoela ideiarekin, baina, eskatzen du bileretara joateko konpromisoa egon dadila
eta behar besteko denboraz jakinarazteko zer gai jorratu gura diren, horrela, berak gai horiek prestatzeko
denbora izateko.

Eztabaidan planteatu da bilera horiek iritzi eta informazio trukaketa izatea. Alkateak konpromisoa hartu du
posta elektroniko bat bidaltzeko bozeramale guztiei lehen bilera egiteko eguna adosteko.

Eta beste gairik ez dagoenez, amaitutzat eman da bilkura 20:10ean. Eta nik, idazkariak, egiaztatzen dut.
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Idazkaria.  Edurne Iturbe Lascurain.

Eskoriatzan,  bi   mila  eta  hamabiko
ekainaren  21ean,  arratsaldeko  seiak  eta
erdietan,  Udaletxeko  Osoko  Bilkuren  aretoan,
Beinat Herce Leceta alkate jauna buru dela eta
goian  aipatutakoak  bertan  direla  bildu  da
Udalbatzarra,  Ohiko  bilkuran,  gai-zerrendan
zehaztutako gaiei buruz hitz egiteko. Ez da etorri
Petralanda jauna.

En Eskoriatza, siendo las dieciocho  horas  y
treinta minutos del  día veintiuno de junio de
2012, en el Salón de Plenos de la Casa de
Consistorial quedó constituido el Pleno de la
Corporación  en  sesión  ordinaria  bajo  la
Presidencia del Señor Alcalde-  Presidente D.
Beinat Herce Leceta, con la asistencia de los
señores que arriba se expresan para tratar
de los asuntos reseñados dentro del Orden
del Día.  No asiste el Sr. Petralanda.



1.- APROBACIÓN DE ACTAS DE SESIONES ANTERIORES.

Por encontrarlas conformes son aprobadas las actas de la sesiones del día 15-03-2012 y del día 17-05-
2012.

2.- COMUNICACIONES DE LA ALCALDÍA 

2.1.- Información sobre acuerdos adoptados.

Se informa de las resoluciones adoptadas por la Alcaldía  hasta el día     15 de junio de 2012 haciéndose
entrega de una copia del extracto de las mismas.

Se da cuenta expresa sobre las siguientes resoluciones:

RESOLUCIÓN DE ALCALDÍA

Nº:  B12/0469

FECHA:   01/06/2012

ASUNTO: Modificación de crédito: transferencia nº 9

EXPEDIENTE:  2012KKRT0004

INTERESADO:    

Examinado el Expediente de Modificación de Créditos nº 9, mediante transferencia de créditos entre
partidas presupuestarias de Gastos que afectan al Presupuesto de este año de este Ayuntamiento.

Según el informe de la Secretaria-Interventora, dicho expediente está ajustado a la normativa que le
es de aplicación, en concreto a los requisitos establecidos por el art. 29 de la Norma Foral 21/2003, de 19 de
diciembre, Presupuestaria de las Entidades Locales del Territorio Histórico de Guipúzcoa.

Haciendo uso de las competencias otorgadas en los apartados 3 y 4 del artículo 29 de la citada Norma
Foral,

RESUELVO

Primero.- .- Aprobar el expediente de modificación de créditos mediante transferencia de créditos entre las
partidas presupuestarias de gastos que se relacionan en la propuesta formulada al respecto, correspondiente
al presupuesto de este Ayuntamiento y conforme al siguiente resumen por capítulos:

Gastos (bajas) que recogen los créditos transferidos



Capítulo Denominación Crédito inicial Reducción Crédito final
1
2

3
4
6
7
8
9

Gastos de Personal
Compra de bienes corrientes y 
servicios.
Gastos financieros
Transferencias corrientes.
Inversiones reales.
Transferencias de capital
Activos financieros
Pasivos financieros

1.532.121,11

2.540.938,83
50.506,00

541.403,16
770.872,68
161.554,17

436,00
240.070,00

14.297,60

10.777,00

1.517.823,51

2.530.161,83
50.506,00

541.403,16
770.872,68
161.554,17

436,00
240.070,00

TOTAL ... 5.837.901,95 24.374,60 5.812.827,35

Gastos (altas) que recogen los créditos adicionales 

Capítulo Denominación Crédito inicial Incrementos Crédito final
1
2

3
4
6
7
8
9

Gastos de Personal
Compra de bienes corrientes y 
servicios.
Gastos financieros
Transferencias corrientes.
Inversiones reales.
Transferencias de capital
Activos financieros
Pasivos financieros

1.517.823,51

2.530.161,83
50.506,00

541.403,16
770.872,68
161.554,17

436,00
240.070,00

14.077,00

580,00
10.417,60

1.517.823,51

2.544.238,83
50.506,00

541.983,16
781.290,28
161.554,17

436,00
240.070,00

TOTAL ...
5.812.827,35 25.074,60 5.837.901,95

Segundo.- Siendo este acto firme y ejecutivo sin necesidad de ulteriores trámites, procede que por los
Servicios de la Intervención de Fondos se refleje en la contabilidad la modificación de créditos aprobada con
efectos inmediatos, ello sin perjuicio de dar cuenta de este acto al Ayuntamiento Pleno en la primera reunión
que celebre. 

En Eskoriatza, a 1 de junio de 2012.

EL ALCALDE

RESOLUCIÓN DE ALCALDÍA

Nº:   B12/00504

FECHA:  13/06/2012

ASUNTO: APROBACIÓN DEL EXPEDIENTE DE HABILITACIÓN DE CRÉDITO

EXPEDIENTE: Modificación de crédito nº 10 realizada al presupuesto de 2012

INTERESADO:   



La secretaria-interventora ha realizado el expediente de aprobación de modificación de crédito nº 10 (moda-
lidad habilitación de crédito) realizado al presupuesto de 2012.

Vistos los documentos que componen el expediente y declarándolos conformes,

RESUELVO

1.-. Aprobar el expediente de habilitación de crédito (modificación de créditos nº 10 realizada al presupuesto
de 2012) a consecuencia de la recaudación finalista  En total, 33.381,39 €.

En Eskoriatza, a 13 de junio de 2012.

EL ALCALDE,

3.- RATIFICACIÓN SOBRE INCLUSIÓN DE ASUNTOS EN EL  ORDEN DEL DÍA.

Por unanimidad se acuerda ratificar la inclusión de los siguientes asuntos dentro del orden del día: 

3. Aprobación de BASES para la concesión de  Ayudas económicas individuales de transporte
para familiares de personas internas en Centros Penitenciarios fuera de la Comunidad Autó-
noma Vasca o para aquellas personas eskoriatzarras que deban de acudir en calidad de en-
causados a juzgados sitos fuera de la CAV.

4. Propuesta de día festivo local para el año 20123.

4.- APROBACIÓN DE BASES PARA LA CONCESIÓN DE   AYUDAS ECONÓMICAS INDIVIDUALES DE  
TRANSPORTE PARA FAMILIARES DE PERSONAS INTERNAS EN CENTROS PENITENCIARIOS FUE-
RA DE LA COMUNIDAD AUTÓNOMA VASCA O PARA AQUELLAS PERSONAS ESKORIATZARRAS
QUE DEBAN DE ACUDIR EN CALIDAD DE ENCAUSADOS A JUZGADOS SITOS FUERA DE LA CAV.

Vista la propuesta elevada desde  la Comisión Informativa de  Bienestar Social ,  con el voto en contra  del
Sr.  Merion y el Sr. Cantero  y el voto favorable  del resto de  corporativos presentes, el Pleno ACUERDA: 

PRIMERO:   Aprobar las “Bases específicas que regulan la concesión de ayudas económicas individuales
de transporte para familiares de personas internas en centros penitenciarios fuera de la CAPV o para aque -
llas personas eskoriatzarras que deban de acudir en calidad de encausados a juzgados sitos fuera de la
CAV”

SEGUNDO: Someter dichas BASES a  información pública  por un periodo de 30 días hábiles , contados a
partir de la inserción de este anuncio en el Boletín Oficial de Gipuzkoa, para que pueda ser examinadas y pre -
sentar las reclamaciones y sugerencias que se estimen pertinentes.

TERCERO: De no producirse sugerencias o reclamaciones dichas BASES  se entenderán  definitivamente
aprobadas sin necesidad de nuevo acuerdo.

CUARTO: Facultar al Sr. Alcalde para que  aprobadas dichas BASES  adopte  los acuerdos necesarios y
tendentes a materializar el proceso  por las mismas regulado.

5.- CONTRATO DE GESTION DEL SERVICIO MUNICIPAL DE ESCUELA INFANTIL (0-3 AÑOS, PRIMER
CICLO DE EDUCACIÓN PRIMARIA): RESCISIÓN POR  MUTUO ACUERDO DEL CONTRATO VIGENTE
Y PROPUESTA DE ACUERDO SOBRE CONVOCATORIA DE NUEVO PROCEDIMIENTO PARA LA AD-
JUDICACIÓN DEL SERVICIO Y SOBRE LA APROBACIÓN DEL PLIEGO DE CLÁUSULAS ADMINIS-
TRATIVAS Y TÉCNICAS.



Por acuerdo del Pleno de fecha   26 de noviembre de 2008 se adjudicó el contrato de gestión del servicio de
Escuela Municipal Infantil de 0-3 años (primer ciclo de educación infantil) a la empresa ARIZMENDI KOOP.
E. 

Con arreglo al Pliego de Cláusulas Administrativas el contrato tenía  una duración  inicial de hasta fecha  30
de noviembre de 2009,  siendo susceptible de prórroga expresa  por mutuo acuerdo  sin que la duración to-
tal incluídas las prórrogas pueda exceder de cuatro años.

En virtud de acuerdos adoptados a tal efecto el contrato ha sido objeto de prórrogas, finalizando la vigencia
de la última el próximo    30 de noviembre.

La empresa adjudicataria ha solicitado se rescinda el contrato el  próximo 31 de agosto. 

Resultando que el curso escolar comienza el día 1 de setiembre,   se considera más  acorde con los intere -
ses del servicio el que  la vigencia del contrato se corresponda con las fechas de inicio del curso escolar.

A su vez,  han sido redactados los Pliegos de  Cláusulas Económico-Administrativas y Pliego de Cláusulas
Técnicas que han de regir la nueva  adjudicación de la concesión del  servicio mediante la forma de  proce -
dimiento abierto.

Conocida la propuesta que se eleva desde la Comisión Informativa de Cultura, se procede a la votación  y
con el voto favorable de todos los corporativos asistentes,  el Pleno ACUERDA: 

Primero: Resolver con  fecha 31 de agosto de 2012, el contrato de gestión del servicio de Escuela Municipal
Infantil de 0-3 años, adjudicado a  ARIZMENDI KOOP. E. ,  en virtud  de acuerdo del Pleno de fecha   26 de
noviembre de 2008, al amparo de la causa prevista en el art. 206.c), en relación con el art. 262, de la Ley de
Contratos del Sector Público.

Segundo: Convocar  procedimiento abierto para la  adjudicación de la gestión del servicio de Escuela Muni-
cipal Infantil de 0-3 años con arreglo al Reglamento  que rige dicho servicio.

Tercero: Autorizar el gasto de 4.620,22   euros con cargo a la partida 0405.227.421.00.17, siendo el mismo
correspondiente al presupuesto-tipo de licitación  correspondiente  al periodo 1 de setiembre de 2012 a 31
de diciembre de 2012.

Cuarto: Aprobar las tarifas del Servicio Público,  que tendrá el carácter de  precios autorizados.

6.- PROPUESTA DE DÍA FESTIVO LOCAL PARA EL AÑO 2013.

Por unanimidad se acuerda proponer  como FESTIVO LOCAL para  2013 el día 29 de junio.

7.- MOCIÓN  PRESENTADA A INSTANCIA DE EZKER ANITZA-IU EN RELACIÓN A LA CALIDAD EN LA
ENSEÑANZA.

El Sr. Merino lee la parte dispositiva de la moción cuyo texto se transcribe a continuación:

MOCIÓN QUE PRESENTA EL GRUPO MUNICIPAL DE ESKORIATZAKO EZKERRA EN RELACION A LA CALIDAD
EN LA ENSEÑANZA.

Desde Eskoriatzako Ezkerra (EAN-IU) no podemos más que mostrar nuestra preocupación ante las medidas
de recorte en el ámbito educativo que quiere implementar el Ministro de Educación José Ignacio Wert.

Dichas medidas pasan por: 



.- Incrementar el alumnado por aula en un 20%.

.- Establecer más horas lectivas para el profesorado y no cubrir las bajas en los primeros 10 días

.- Suspenso de la obligatoriedad de ofertar al menos dos de las tres modalidades de Bachillerato

Se nos dice que estas medidas son de obligado cumplimiento, pasando por encima de las competencias que
tienen la Comunidad Autónoma Vasca. Estas medidas afectan directamente a la Escuela Pública y van en
contra de la calidad educativa, dejando en evidencia los discursos que se escuchan a menudo sobre la im -
portancia de la educación. El alumnado, las familias y la sociedad en su conjunto serán los que tendrán que
sufrir las consecuencias de estas medidas. Van contra los servicios públicos, dejando a un lado los principios
de igualdad de oportunidades y de equidad. Ante esta situación Eskoriatzako Ezkerra (EAN-IU) propone al
Pleno de la Corporación la adopción de los siguientes:

ACUERDOS:

1.- El Ayuntamiento de Eskoriatza muestra su absoluto rechazo a los recortes que pretende imponer el Mi-
nistro de Educación, ya que atacan directamente a la calidad de la Escuela Pública, suponen la ruptura de la
equidad así como la eliminación de la igualdad de oportunidades, y una vuelta atrás en el tiempo.

2.- El Ayuntamiento de Eskoriatza solicita a la Administración educativa vasca dé los pasos necesarios para
impedir que se apliquen dichos recortes. 

3.- El Ayuntamiento de Eskoriatza invita a participar en las movilizaciones convocadas en el ámbito educati -
vo. 

4.- Dar conocimiento de estos acuerdos al Ministerio de Educación, Cultura y Deporte. A la Consejería de
Educación del Gobierno Vasco y a la Asociación BAIKARA ( Gipuzkoako Ikasleen Gurasoen Federazioa) y a la
asociación Madres/padres del colegio público Luis Ezeiza.

Eskoriatza a 21 de Junio de 2012.

Juan Luis Merino Sanabria                      Ezker Anitza-IU ESKORIATZA.

Con la abstención de los Srs. Madinabeitia y Akizu y el voto favorable del resto de los corporativos presen-
tes la moción es aprobada.

8.- MOCIÓN PRESENTADA A  INSTANCIA DE ESKER ANITZA-IU  CON MOTIVO DEL 28 DE JUNIO,
DIA INTERNACIONAL DEL  ORGULLO LGTBI

El Sr. Merino lee la parte dispositiva de la moción cuyo texto se transcribe a continuación:

MOCIÓN MUNICIPAL CON MOTIVO DEL 28 DE JUNIO, DÍA INTERNACIONAL DEL ORGULLO 

LGTBI

Al amparo de lo establecido por las leyes vigentes, el Grupo Municipal de Ezker Anitza-Izquierda Unida presenta la si -
guiente moción con motivo del 28 de junio, Día Internacional del Orgullo LGTBI, para su debate en el Pleno municipal:

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS



El 28 de junio de 1968 se sucedieron diversas revueltas en Stonewall (EE.UU) para denunciar de la criminalización a la
que estaban sometidas las personas LGTB en el país. Desde entonces, este día se conmemora con reivindicaciones que
aún siguen en las pancartas, sin convertirse en políticas por parte de las instituciones. De esta manera, las organizacio-
nes sociales, como todos los años por este día, celebran el llamado “Orgullo LGTB”, donde concentran su fuerzas en
torno a reivindicaciones en muchos casos desatendidas por los poderes públicos.

Las fobias hacia las expresiones de la sexualidad consideradas “diferentes”, lejos de desaparecer, continúan habitando
las aulas, los hogares, los centros de ocio y trabajo, e incluso, las administraciones y servicios públicos. Mucho más en
tiempos de crisis económica, donde los derechos de todas las personas, y especialmente, las más estigmatizadas so -
cialmente, se tambalean constantemente. De nuevo, este 28 de junio, es necesario un apoyo explícito a las demandas
y necesidades de la población LGTBI.

Es necesario un reconocimiento a todos aquellos actores sociales vinculados a las luchas sociales, por ser los y las má -
ximas responsables de que ahora mismo existan ciertos derechos reconocidos a las personas LGTB, como también de
la existencia de iniciativas municipales y/o autonómicas que persigan representar un compromiso con la lucha colecti -
va por la igualdad y la libertad real de estas personas.

Aunque ya se haya producido una modificación del Código Civil, sobre el matrimonio entre personas del mismo sexo, o
se hayan aprobado leyes como la llamada “ley de identidad de género”, queda mucho camino por recorrer, y así lo de -
muestran los movimientos sociales con sus luchas en las calles.

Por todo ello, se eleva al pleno los siguientes:

ACUERDOS

• Realizar una denuncia explícita contra la homofobia, lesbofobia, bifobia y transfobia, así como expresar un com-
promiso conciso de puesta en marcha de medidas para erradicar esta lacra social.



• Solicitar al gobierno que promueva la despatologización de las identidades transexuales e intersexuales, sin que
los derechos sexuales y sanitarios de estas personas se vean perjudicados.

• Apostar por la derogación del Concordato de 1953 y los acuerdos de 1979 con el Vaticano, así como por la
salida de la asignatura de religión de las aulas. 

• Expresar un compromiso real contra los recortes sociales, especialmente aquellos referidos a la prevención y
el tratamiento del VIH, y sobre todo, en el caso de las personas migrantes. Ello lleva, por consiguiente, a reali -
zar una defensa real también de la sanidad pública, así como por su apuesta de universalización. 

• Defender una educación pública, laica, de calidad y que atienda a la diversidad como requisitos mínimos para
crear un espacio educativo donde reinen los valores democráticos y de tolerancia. 

• Contribuir, en base a las competencias adquiridas, a la lucha contra la precariedad laboral, especialmente, en-
tre los sectores más jóvenes. La precariedad en el empleo (flexibilidad, ausencia de contrato...) impide que las
agresiones por discriminaciones sean detectadas y denunciadas. 

• Colaborar activamente, mediante políticas públicas en los términos en que esté previsto legalmente, en la de-
fensa de la diversidad familiar, luchando contra cualquier tipo de discriminación que puedan sufrir las familias
homoparentales, tanto simbólica como materialmente. Lo que conlleva también a una denuncia explicita del
recurso de inconstitucionalidad impuesto por el gobierno del Partido Popular sobre la reforma del código civil
en materia del matrimonio entre personas del mismo sexo. 

• Apoyar de manera activa al asociacionismo LGTBI, especialmente entre la juventud, así como atender a sus
demandas y propuestas de forma real y activa. 

Del contenido de la presente moción se dará conocimiento:

‐ A las vecinas y vecinos del municipio el día 28 de junio 
‐ Al Ministerio de Sanidad, Servicios Sociales e Igualdad 

‐ Al Departamento de Empleo y Asuntos Sociales del Gobierno Vasco

‐ Al movimiento asociativo LGTBI de la ciudad y la comunidad autónoma 

Juan Luis Merino Sanabria.                 Ezker Anitza-IU ESKORIATZA.



Con la abstención de los Srs. Madinabeitia y Akizu y el voto favorable del resto de los corporati -
vos presentes la moción es aprobada.

Por solicitud cursada a tal efecto en el pleno del día 19 de octubre de 2011, se transcriben las
intervenciones del Sr. Urrutia:

Yo voy a votar que sí, voy a votar que sí por una convicción personal y política indiscutible en la
mayor parte del marco parlamentario. Y me explicaré luego porqué. Voto que sí porque eviden-
temente el derecho  al igualdad ante la  ley de todos los ciudadanos, y de los homosexuales, bi-
sexuales y transexuales es bastante evidente y, además, bastante indiscutible. Y precisamente
por esa indiscutibilidad voy a dar el mismo argumento  que di en su día con una moción que
presentó el PSOE sobre los bebes robados. En ese momento a Jose Luis le sentó muy mal y
me preguntó en qué no estaba de acuerdo. No, si yo estaba de acuerdo en todo. Lo que pasa
es que en relación a este tema hay una reciente declaración institucional  del Parlamento Vas-
co, a la que me adhiero porque es prácticamente igual a esta moción y está firmada hasta por el
PP, que resulta que luego, tal y como tú dices ahí, presenta recurso de inconstitucionalidad. Yo
simplemente, a modo de reflexión, hay una cosa que quiero decir, y es que si hay una declara-
ción institucional no se yo hasta que punto merece traer mociones. Da la sensación de que se
quiere aparecer como el campeón de no sé qué causa, cuando desde mi punto de vista  me pa-
rece bastante indiscutible que, cuando hay una declaración institucional, y que hasta lo más rea-
cios, que son los del PP, la han firmado en el Parlamento Vasco. Entonces, desde la ignorancia
del ámbito institucional de instituciones de ámbito superior, andar metiendo mociones pues es
legítimo pero no sé hasta qué punto me parece apropiado. Y luego uno lee la parte argumentati -
va y la parte dispositiva y en el parte dispositiva parece que se hace un resumen del programa
de Izquierda Unida, sólo os ha faltado meter la república. Es decir, están los 3 o 4 puntos en los
que se coincide con la declaración institucional, y luego está todo un poco enmarañado. A mi,
es una moción que, es una impresión que tengo como la tuve con otra moción que metiste en
torno al asunto del puerta a puerta  y la participación, en la que la parte argumentativa y la parte
dispositiva  no acaban casando del todo.  Entonces,  independientemente de que creo que el
tema del concordato, el de no se qué  o el de no se cual no vienen a cuento, porque creo que el
acuerdo del 43 ese fue derogado de facto por el acuerdo del 79, independientemente de que
ahí podáis haber patinado, creo que es más importante la razón  que entiendo que lleva la mo-
ción, que es la de la defensa de la no discriminación de ningún ciudadano por razón, en este
caso, del sexo.

9.-   RUEGOS Y PREGUNTAS.  

9.1.- Coste económico para el ayuntamiento de diversos actos organizados en el munici-
pio.

El Sr. Merino pregunta cuanto han costado al  ayuntamiento  actividades como Mundumira, la
Ferixa, Errekan  Gora,.. 

Se produce el siguiente debate:

Sr. Alcalde: Están en el presupuesto, aunque son una previsión.

Sr. Merino: Estarán en el presupuesto, pero yo creo con que en el presupuesto no se cuentan
con la hora de la brigada, los escenarios, ..un montón de gastos que supondrán más dinero.
¿se puede saber por ejemplo el gasto real de Mundumira?

Sr. Alcalde: Si quieres ya calcularemos.

Sr. Merino: En cuanto a la Ferixa, lo mismo.

Sr. Alcalde: Para la Ferixa creo que se da una subvención, una ayuda. No es que nos cueste.



Sr. Merino: Y la brigada no mete horas para...

Sr. Alcalde: Sí, pero el coste de la brigada no varía.

Sr. Merino: ¡hombre! No varía. Pero está  haciendo unos trabajos para un tercero, que es Ariz-
mendi. No está dedicándose a arreglar el bache de una carretera.

Sr. Alcalde: Yo creo que el Ayuntamiento de Eskoriatza no ha negado a nadie ayuda de la briga-
da. 

Sr. Merino: Yo  no digo que se niegue o no se niegue.  Yo digo que eso habría que contabilizar
como gasto.

Sr. Alcalde: Pero ¿Qué es lo que propones?

Sr. Merino: Saber  el costo real. A parte de la subvención, en el caso de la Ferixa, o de Mundu -
mira, el gasto real,  también el  coste del personal de la brigada.

El Sr. Madinabeitia opina que debiera concretar más sobre lo que pide porque, dice,  igual es
imposible calcular todos los conceptos. Le sugiere que concrete los conceptos cuyo gasto quie-
re que se calcule.

El Sr. Merino insiste  que lo que pide es muy simple y dice: lo que pido es coger Mundumira, ver
cuánto se ha dado y cuántas horas de la brigada se han empleado.

Sr. Urrutia: Yo hice esa pregunta en relación a Mundumira, a mí Beñat me respondió que en
torno a 7000 €. Yo creo que lo que Juan Luis pide es una información, y que por detrás hay una
reflexión sobre todo al hilo de  toda esa política que hay en materia de personal  y en concreto
de reducir los complementos a la brigada. ¿cuánto cuesta eso? A mi  me parece una informa-
ción también interesante, sobre todo, para hablar de ciertos temas en la comisión de personal.

El Alcalde pregunta sobre los motivos por los que se pide esa información.

Sr. Merino: Se debe a una reflexión mía. Llevamos un año de legislatura aquí y mucha feria,
mucho Mundumira, mucho guateque y poca carretera arreglada, poco plan de empleo,..

El Alcalde le responde que las ayudas relativas al Plan de Empleo se van a gestionar desde las
Mancomunidad el Alto Deba.

El Sr. Merino insiste que a su entender en el último año ha visto mucho en cultura y poco en lo
demás, y que  habría que priorizar, y que con ello no quiere decir que fiestas no tienen que ha-
ber.

El Sr. Alcalde le pregunta si además del costo real de Mundumira o de la Ferixa quiere que se
calcule el costo de alguna otra cosa, como puede ser el realizar un pleno.

Los Srs. Merino y Urrutia muestran sus quejas ante la observación del  alcalde.

Sr. Urrutia: Yo puedo entender lo que  dice Iñaki, pero lo que pide Juan Luis no es con tanta
concreción.  Quiere  saber  cuánto  ha  costado  Mundumira,  cuánto  se  ha  ayudado  a  la
Ferixa,..Pero no compares esa petición con la del costo de hacer un pleno. Si compara el  hacer
un pleno con hacer Mundumira, pues igual aquí algunos estamos de sobra.

El  Alcalde dice que no se le interprete mal; que lo que quiere saber es qué es lo que se le pide:
calcular el costo de Mundumira, de la  Ferixa,.. ¿De algo más?

Sr. Merino: Y de Errekan Gora,..



Se le responde que ésta última actividad todavía no se ha realizado  y que lo  que hay es una
previsión.

El Sr. Akizu opina que esa información procedería pedir si se ha gastado más de lo previsto en
el presupuesto; que si el gasto se ha ajustado al presupuesto no ve razón para hacer esos cál-
culos, porque de alguna forma se habrá hecho  a la hora de elaborar el presupuesto.

Sr. Urrutia: El decir que no  hay razón para pedir  eso si no nos  hemos pasado del presupuesto,
¡hombre!.. Pues con eso lo que estás evitando es que alguien te critique, y no es eso. Yo creo
que por ejemplo en un pleno cualquiera puede criticar que si se gasten 1000 € en algo teniendo
en cuenta los tiempos que corren. O, igual, por los tiempos en que estamos y la “tristura” de la
gente, se puede pensar que igual habría que incrementar.  El no pasarse de los presupuestos
no quiere decir que  no se pueda hacer una crítica política.

El alcalde responde que lo que él quiere saber es dónde  hay que poner el punto de partida para
determinar qué actuacciones han de ser objeto de cálculo; si el punto de partida ha de ser “don-
de intervenga la  brigada” o “ las actividades culturales”.

El Sr. Merino insiste que lo que él está pidiendo es el gasto real de esas actividades, que no
está diciendo que no se tengan que hacer.

La  Sr. Iregui informa sobre la realización de otra actividad en la que el ayuntamiento también
colaboró regalando una placa, la celebración del 25 aniversario del Hogar del Jubilado, y en la
que también tomó parte  la brigada,  Telesko,...
 

Sr. Merino: También habría que calcular el costo de esa actividad. La gente está muy contenta
porque la calle no se asfalta, sobre todo están contentos los talleres de coches. Mi intervención
era en el sentido que ante tanta actividad  habría que priorizar ciertas actividades y ciertos gas-
tos  y creo que hay una demanda para el asfaltado de la calle principal a la que nadie hace
caso. Supone unos 99.000 euros y la respuesta es que no hay dinero. Bueno, hay dinero para lo
que queremos y para lo que no queremos no hay dinero. Esa es  la crítica.

El debate continúa en los mismos términos y el alcalde lo da por finalizado una vez ha manifes-
tado que lo que se pide se puede calcular y que es una reflexión que se puede llevar a la comi-
sión de cultura.

9.2. Agradecimiento ante las respuestas recibidas.

El Sr.  Merino agradece al Alcalde el haberle remitido los escritos en respuesta a las preguntas
en su día cursadas.

9.3.- Excusa de asistencia a la sesión  en la que se trató la moción presentada por Bildu
sobre el “Puerta a Puerta”.

Sr. Merino: Otra cuestión que quiero comentar es algo que se trató en el último pleno, al que no
asistí por motivos laborales. Nos ha llegado el rumor de que IU no  estuvo aquí para no tener
que votar que sí.  Ezker Anitza está hoy aquí, y si  entonces hubiera podido estar hubiera vota-
do que sí. Estamos convencidos de que es el mejor sistema actual para conseguir el mayor nú-
mero de reciclaje para que no se tenga que construir la incineradora. Y estamos  convencidos, y
llevamos desde el 2002 por lo menos con este tema. Entonces, al que dicha que no hemos ve -
nido por ese motivo, pues un poco por callarle.

9.4.- Edificaciones paralizadas de  Intxaurtuxeta.

Sr. Urrutia: Quisiera saber, en relación a los edificios que están en esqueleto a la entrada de
Ekoriatza, en Intxaurtxueta, qué intenciones hay. Porque, si no me equivoco, en la anterior legis-
latura, y con  el voto favorable de todos, se adoptó el acuerdo de requerir al constructor que mí-
nimamente termine las fachadas. Y allí, ni fachadas, ni hay ningún movimiento; y aquello está
penoso. Quisiera saber qué intenciones hay en relación a aquello.



Sr. Alcalde: Como bien has dicho, aquello está penoso; y allá por enero, a primeros de año, nos
reunimos con representante de Promociones Eskoriatza y les planteamos no sólo lo de las fa-
chadas sino que también lo de la urbanización, que tampoco puede seguir como está, y nada
más sacar el asunto sobre la mesa ellos sacaron sus problemas económicos. Dijeron que su si-
tuación  económica no es muy buena y que estaban buscando distintas salidas para conseguir
dinero  con el que poder financiar la terminación de las obras de urbanización. Quedaron en es-
tudiar una alternativa y no sabemos  si será posible o no. El tema no lo tenemos olvidado  por-
que todos los días vemos esa entrada  y estamos en ello. Como ya se vio en la anterior legisla-
tura, el asunto no es fácil…

9.5.- Medidas correctoras y  medidas compensatorias de la autopista.

Sr. Urrutia:  En una época aquí la expresión de “medidas compensatorias” era una expresión
muy conocida, era como un “totem”. Se acabó la autopista, cambiaron las administraciones  y
¿qué sabemos en relación a las medidas compensatorias? Aquí había unos planes que se pre-
sentaron en su día  en la Diputación, bien para lo barrios que estaban en torno a la autopista,
bien para Intxaurtxueta, para San Pedro, Santa Ana, Apotzaga, anteiglesias. Se hablaba de un
10% para destinarlo a cultura. Yo me acuerdo que cuando la diputación era de otro color se ha-
blaba  muchísimo y se pedía de forma terrible; y ahora, sin embargo, eso está callado. Que yo
sepa, aunque no vengamos a todas las comisiones al menos me leo todos los papeles, no sa-
bemos nada en relación a la autopista, en relación a las medidas compensatorias, En fin, ¿qué
hay alrededor de eso?,  ¿cómo está?.

Sr. Alcalde:  Pienso que seguramente, en relación a las medidas compensatorias,  sabrás tú
más que yo, pero creo que ese documento que contenía medidas compensatorias no  fue acep-
tado por Bidegi. Pero creo que estarás de acuerdo conmigo que antes de las medidas compen-
satorias hay que ejecutar las medidas correctoras, porque el que fue entonces gerente de Bide-
gi abrió la autopista, eso sí, pero dejó de cualquier manera muchas esquinas de Eskoriatza. Lle-
vamos trabajando un año con Bidegi y la actual Diputación para al menos conseguir que se eje-
cuten las medias correctoras que quedaron pendientes. Las conversaciones han ido para ade-
lante, el  proyecto de las medidas correctoras de Marín está redactado y esperamos que para fi-
nales de este mes salga adelante el proyecto de los otros barrios. El 4 de julio tenemos reunión
con Bidegi para tratar la ejecución de ese proyecto. Por ello, las medidas correctoras van en ca-
mino; las compensatorias, pues sabemos que hoy en día Bidegi tiene una deuda de 900 millo-
nes de euros, y sabemos porqué. Por eso creemos que no habrá mucho para las compensato-
rias, pero como son una reclamación del pueblo de Eskoriatza, y ello lo sabemos, cuando termi-
nemos con las medidas correctoras pediremos las compensatorias, aunque no se si  la situación
permitirá muchas compensaciones.

El Sr. Madinabeitia informa que en febrero se convocó una reunión monográfica para tratar di-
cho asunto.

Sr.  Urrutia:  Beñat, el que yo sepa más que tú sobre la autopista no dice buena cosa sobre tí.
Me da los mismo si son medidas correctoras, compensatorias. En relación a ese tema, o a cual-
quier otro, después de haber pasado un año, si yo se más que tú, me perdonarás, pero muy
poco dice a favor tuyo. Y aquí no somos nada ciegos, y vemos que estas muy bien protegido
desde casa y desde fuera. El que un alcalde le diga a un concejal que tú sabrás más que yo so-
bre las medidas compensatorias o sobre las medidas correctoras, va en contra tuyo, poco dice a
tu favor. Y está muy bien decir: ha pasado un año, seguimos trabajando, estamos analizando,
pero a  otros  no se le da el plazo de un año. Y los problemas de recaudación no son problemas
de la época en que Martín Garitano es  diputado, los problemas de recaudación son anteriores,
y los peores años en recaudación, si no me equivoco, fueron en el año 2009. Y aquí algunos
sabemos las que se decían, y qué se pedía. Algunos ya sabemos. Que no se qué deudas ha
dejado Bidegi... Ahí hay una inversiones hechas, con su plan, y no voy a entrar en esa demago-
gia de Larraitz Ugarte, porque tendremos tiempo suficiente para hablar sobre eso. ¿Dónde es-
tán todos aquellos planes que se  hicieron de Santa Ana, de no se que aparcamientos, de cada
uno de los barrios? ¿dónde están? Se ha dicho que en febrero ese habló largo y tendido en una
comisión. Bueno, comisiones también había periódicamente  en la anterior legislatura. Aquí,



cuando algunos han satisfecha sus bolsillos, no sabemos nada sobre  la autopista. Y en relación
al tren, ya hay de qué hablar. Porque parece que el tren no pasa por Eskoriatza.

Sr. Alcalde: Creo que ya te he respondido, y no es que en febrero hubo una reunión.  Los de Di -
putación y Bidegi han venido muchas veces aquí,  hemos estado con los afectados  viendo so-
bre terreno todas las  medidas correctoras. El conseguir las medidas correctoras no es poco
porque los de Bidegi de antes dijeron  que no y ahora hemos conseguido que se retome el
asunto y se nos de una respuesta de sí o no a cada una de ellas.Y los socios de ONBIDE creo
que te podrán informar sobre el cambio de actitud que ha habido por parte de Bidegi.  Luego
quiero corregirte un par de cosas. Yo no he dicho que tú sabrás más que yo sobre las medidas
compensatorias, te he dicho que quizás. Quizás tu sabrás  más sobre  las medidas compen-
satorias porque las correctoras se muy bien cuáles son  y están haciéndose los proyectos. Y
luego no he dicho que las medidas compensatorias no llegarán porque ha bajado la recauda-
ción, he dicho que Bidegi tiene una deuda de 900 millones de euros, y con riesgo de que se in -
cremente porque las previsiones de los planes que en su día hicieron no se están cumpliendo.
Ha influido mucho en la forma de pago de la empresa concesionaria de la gestión de la autopis-
ta, y recuerdo, porque ya lo dije en su día,  las inversiones que no se recuperan no son inversio-
nes, son gastos. Creo que vamos en buen camino. No es  un camino fácil porque hay  miles de
solicitudes y es un proyecto que se está demorando mucho en el tiempo. Tampoco entiendo
cómo el Bidegi de  la anterior legislatura  abrió la autopista dejando las esquinas como las dejó,
y encima en  cuanto a las medidas compensatorias  preguntando qué es eso. Luego, hay que
tener en cuenta que para cuando la nueva diputación se ha  hecho con la  gestión de Bidegi y
se ha puesto al día ha necesitado su tiempo. Sí, el asunto está siendo largo pero ya va poco a
poco.

Sr. Urrutia (dirigiéndose a los Srs. Merino y Cantero): ¿Vosotros dos tenías idea de esa reunión
y de otro tipo de gestiones que acaba de decir?

Ambos responden que saben lo que se oye por ahí.

Sr.  Urrutia: Es que aquí pasa mucho de eso. Estuvimos con los afectados, estuvimos no se con
quien,.. pero con los concejales estáis muy poco. Y no vale decir que la puerta de la Alcaldía
está abierta; la puerta de la Alcaldía estará abierta para que los concejales entren pero también
estará abierta para que el alcalde salga ¿no? En un tiempo eran cuestiones del pueblo, proyec-
tos del pueblo, y ahora parece que son del equipo de gobierno ya que todos son de una misma
tribu. Parece eso, porque Juan Luis ha dicho lo que oigo por ahí. ¡eso es lo triste! Yo también lo
que puedo decir es que poco es lo que sé. Y lo poco que sé es porque lo he oído por ahí. Por
eso te he dicho que yo con este tema o en cualquier otro si sé más que tú algo no va nada bien.

Sr. Alcalde: Se ha dado información y, repito , si pedís información se os dará.

Sr. Madinabeitia: Yo,  lo que se,  me he enterado a través de la comisión de urbanismo y la in-
formación que he obtenido es suficiente. Hay  información y se ha dado, no digas que no hay in-
formación porque no venís a la comisión cuando no podéis.

Sr. Urrutia: Información habrá, no digo que no. Pero dar, no se da tanto. Te diré más. Yo tengo
la mala costumbre de pasar demasiado tiempo leyendo un montón de papeles. Y antes, desde
la comisión de urbanismo, recibíamos hasta los informes; desde hace tiempo no recibimos los
informes. Pero eso no es lo grave, lo grave es que de la comisión de cultura no he visto ningún
informe en los 5 años que llevo  en este ayuntamiento. Y creo que eso también debería de en-
viarse cuando se envía la convocatoria, porque como no venimos siempre a las comisiones
porque no podemos no solemos tener información; y si recibiésemos esa información igual no
tendríamos que preguntar estas cosas en el pleno, y de preguntar igual preguntaríamos  las co-
sas de otra manera.

El alcalde responde que en relación a la autopista no hay ningún informe porque tampoco hay
un acuerdo, que es un tema muy conflictivo porque el tramo de Eskoriaza no es fácil y el asunto
se está alargando mucho. Insiste en que todavía se está gestionando el tema  porque es com-
plicado  y añade que cuando haya algo ya se llevará a la comisión de urbanismo a través de la
“Subcomisión de anteiglesias e infraestructuras”.



El Sr. Madinabeiti, dirigiéndose al  Sr.  Urrutia,  le dice que no ponga como excusa  de que no
se le da información el hecho de que no pueda ir a la comisión de urbanismo,  que si se dirige a
donde se tiene que dirigir , aunque sea en  otro momento,  que esa  información se le dará.

El Sr.  Urrutia responde que la gran excusa es la del equipo de gobierno, que cada vez que se
pide información al equipo de  gobierno la respuesta es:  “no has venido a la comisión”.

Siguiendo con su intervención añade: En los últimos 5 años no sabemos nada en este ayunta -
miento del TAV. No sabemos si los problemas son o no los mismos.  Creo que  en los últimos 5
años ya hemos asistido a la comisión de urbanismo y a  otro montón de comisiones; y sin em-
bargo no sabemos nada, parece que el tren  no pasa por Eskoriatza. Y en relación al TAV ¿qué
información hay? ¿cómo va la cosa? No sabemos nada.

El Sr. Madinabeitia le responde que plantee esa pregunta en la comisión de urbanismo y que se
le dará toda la información que hay.

Sr. Urrutia: Hoy me  he dado cuenta de  dos cosas. La primera, que el pleno y Mundumira son
igual; y la segunda, que no se pueden hacer preguntas en el pleno si antes no se han hecho en
una comisión informativa. Son conclusiones muy tristes.

Sr. Madinabeitia. Creo que estás tergiversando la cosa  y has hecho una interpretación del todo
errónea.

9.6.- Propuesta para crear un “consejo consultivo”

Sr. Merino: Estoy casi de acuerdo con muchas de las cosas que ha dicho  Aitor, pero voy a ha -
cer un planteamiento positivo. Voy a plantear que se cree entre el equipo de gobierno y la oposi-
ción una especie de consejo consultivo  mensual para esos temas que trascienden más allá del
municipio, como pueden ser las infraestructuras. Propongo fijar un calendario para reunirnos
una vez al mes  y que el alcalde informa sobre esas cosas.

El alcalde se manifiesta de acuerdo con la idea  pero pide que  haya un compromiso de asisten-
cia y que se avise con la suficiente antelación los temas sobre  los que se quiere tratar, para así,
dice, poder llevarlos preparados.

A lo largo del debate se  plantea que  esas reuniones consistan en un intercambio de opiniones
y de información.  El alcalde adquiere el compromiso de enviar un correo electrónico a todos los
portavoces para  consensuar la fecha más idónea de la primera reunión

Y no habiendo más asuntos que tratar, se levanta la sesión a  las       20:10 horas.   De todo
lo cual como Secretaria doy fe.
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